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(57) Abstract:
(EN): An engine/heat pump is shown. Most of its parts rotate around the same central axis. It comprises two doubly connected
chambers. Blades in each chamber substantially rotate with the chamber and may be firmly attached to the walls of the chamber,
thus forming a modified centrifugal pump with axial input and discharge. An expandable fluid is rotated outward by one of the
pumps and then heat is added for an engine or removed for a heat pump as the fluid is being sent to the outer part of the second
pump. The fluid travels toward the center of the second pump, thus impelling the pump in the rotation direction. Then heat is
removed for an engine or added for a heat pump as the fluid leaves the second pump and travels back to the first pump near the
center of rotation. Rotation energy of the fluid is typically much larger than the circulation energy. A modified centrifugal pump
with axial discharge having a casing rotating with the blades is also claimed.

(FR): L'invention concerne un moteur thermique/une pompe à chaleur dont la plupart des pièces tournent autour du même
axe central et qui comporte deux chambres doublement reliées. Dans chaque chambre, les pales tournent essentiellement avec
la chambre et peuvent être fermement fixées aux parois de la chambre, formant ainsi une pompe centrifuge modifiée avec une
alimentation et une évacuation axiales. Une des pompes fait tourner un fluide expansible vers l'extérieur, puis de la chaleur est
ajoutée (pour un moteur) ou enlevée (pour une pompe à chaleur), pendant que le fluide est envoyé vers la partie extérieure de la
seconde pompe. Le fluide se déplace vers le centre de la seconde pompe, entraînant ainsi la pompe dans le sens de rotation. De la
chaleur est ensuite enlevée (pour un moteur) ou ajoutée (pour une pompe à chaleur), pendant que le fluide quitte la seconde pompe
et revient à la première pompe, près du centre de rotation. L'énergie rotative du fluide est généralement bien supérieure à l'énergie
circulatoire. L'invention concerne également une pompe centrifuge modifiée avec évacuation axiale, présentant un boîtier tournant
avec les pales.
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